
Protokół  Nr   XXV/05 
 

z XXV sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 20 grudnia 2005 r. w godzinach 12.00 do 14.30 
w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Mieścisku. 

 
 

 
Adn. 1 
 
 XXV sesję Rady Gminy Mieścisko otworzył Przewodniczący Rady – P. Janusz 
Górski. 
Na wstępie powitał: 
- radnych Rady Gminy Mieścisko, 
- Wójta Gminy – P. Andrzeja Banaszyńskiego, 
- pracowników Urzędu Gminy, 
- Gminnego Komendanta OSP w Mieścisku – P. Mariana Bodusa, 
- radnego powiatowego – P. Lecha Plucińskiego, 
- dyrektorów Szkół, 
- sołtysów wsi, 
- oraz wszystkich gości i uczestników dzisiejszej sesji. 
(Listy obecności sołtysów wsi i zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu). 
 
Adn. 2 
 
 Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na 15 radnych Rady Gminy na dzisiejszej 
sesji obecnych jest 13 co stanowi quorum, wobec czego Rada jest prawomocna do 
prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 
(Lista obecności radnych Rady Gminy stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn. 3 
 
 Przewodniczący Rady Gminy odczytał porządek obrad XXV sesji Rady, jaki radni i 
goście otrzymali wcześniej z zaproszeniem. Jednocześnie zapytał o zmiany do 
proponowanego porządku. 
Wójt Gminy postawił wniosek o wprowadzenie dodatkowo do porządku 2 uchwał, które były 
przedmiotem opiniowania na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 12 grudnia 2005 r.: 
- w sprawie  zmiany Uchwały Rady Gminy Mieścisko Nr XVIII/153/05 z dnia 28 lutego 2005 
r. w sprawie zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2005, 
- w sprawie podjęcia przez Wójta Gminy prac wstępnych związanych z emisją obligacji 
komunalnych.. 
Innych uwag do porządku XXV sesji Rady Gminy nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie w/w uchwał do porządku sesji. 
Porządek obrad XXV sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad XXV sesji Rady Gminy – możliwość  wprowadzenia 

zmian. 
4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
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6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
8. Informacja z działalności Przewodniczącego Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
9. Informacja z pracy stałych Komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
10. Podjęcie uchwał: 

10.1. w sprawie budżetu Gminy na 2006 rok: 
1) odczytanie projektu uchwały budżetowej i wniesienie autopoprawek, 
2) odczytanie opinii Komisji stałych Rady Gminy, 
3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
4) odczytanie stanowiska Wójta w sprawie opinii i wniosków Komisji oraz 

Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
5) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i przegłosowanie poprawek, 
6) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

10.2. w sprawie zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2006, 

10.3. w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji przedmiotowej dla 
gospodarstwa pomocniczego Urzędu Gminy pod nazwą Brygada Robót 
Komunalnych przy Urzędzie Gminy w Mieścisku na rok 2006, 

10.4. w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/141/04 Rady Gminy Mieścisko z dnia 28 
grudnia 2004 r. w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta 
Gminy Mieścisko, 

10.5. w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2005 rok, 
10.6. w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych” na rok 2006, 
10.7. w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy na I 

półrocze 2006 r., 
10.8. w sprawie zmiany Uchwały Rady Gminy Mieścisko Nr XVIII/153/05 z dnia 

28.02.2005 r. w sprawie zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków 
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2005, 

10.9. w sprawie podjęcia przez Wójta Gminy prac wstępnych związanych z emisją 
obligacji komunalnych. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Zakończenie. 

 
Adn. 4 
 
  Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z 
ostatniej sesji bez odczytywania. Jednocześnie poinformował, że protokół jest do wglądu w 
biurze Rady Gminy. 
Radni w głosowaniu jednogłośnie przy 13 głosach „za” przyjęli protokół z ostatniej sesji bez 
odczytywania. 
 
Adn. 5 – Interpelacje i zapytania radnych 
 
- radny Migas – powrócił do pytania sołtysów zgłoszonego na ostatniej sesji w sprawie różnic 
w odpisie z podatku rolnego na rady sołeckie. Z jakiego powodu te różnice powstały i jaki to 
będzie skutek finansowy dla budżetu gminy ? 
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- radny Rojewski – jadąc przez las w kierunku Zakrzewa bardzo dużym problemem jest 
mijanie się z jakimkolwiek ciężarowym samochodem. Kierowcy jadą środkiem jezdni, 
trzymają się prawej strony bo chaczą o zarastające drogę nisko gałęzie rozrywając je.  
W okresie zimowym kiedy gałęzie będą oblodzone stanowi to większe zagrożenie. Zdaniem 
radnego gałęzie za mocno zwisają na drogę zagrażają bezpieczeństwu w związku z 
powyższym należałoby je obciąć. 
- radny Raysner: 
1) zapytał kto odpowiada za znaki drogowe. Na drodze jadąc z Gniezna autobusy skręcają za 
Mleczarnią do dworca PKS. W zasadzie w myśl tych znaków autobus nie powinien tam 
skręcać. Czy tam zapomniał ktoś postawić znak ? 
2) zgłosił, że przy nowym oświetleniu ulicznym na ulicy Pocztowej w dzień około godz. 
10.30 świeciły lampy; 
- radny Graczyk: 
1) zgłosił wniosek odnośnie drogi Mieścisko-Gołaszewo – odcinek naprzeciwko firmy 
Koudijs. Na tym odcinku jeżdżą  i parkują TIR-y i już zaczyna pękać nowy dywanik. 
Należałoby skierować wniosek do Zarządu Dróg Powiatowych aby przy współudziale firmy 
Koudijs  utwardzić parking po lewej i prawej stronie;  
2) sprawa pobocza od Wieli do rowu – tam jest rozlewisko na całej szerokości drogi. Przy 
nagłych i obfitych opadach droga jest zalana bo jest ten odcinek niedokończony. Powiat 
winien to uwzględnić w swoich planach; 
3) zwrócił się z pytaniem do radnego powiatowego co ze sprawą drogi do Janowca. Była 
równiarka i poza tym nic więcej nie zrobiono. 
Na pytanie radnego w sprawie drogi do Janowca odpowiedzi udzielił radny powiatowy – 
P.Lech Pluciński informując, że został zgłoszony wniosek do Zarządu Dróg Powiatowych i 
ma to być zrobione, jednak nie zna dokładnego terminu realizacji. 
- radny Kuryłowicz – zgłosił sprawę naprawy drogi Kłodzin- Łopienno. Ta drogę jeżdżą  
Tiry i bardzo ją niszczą. To pobocze miało być robione w tym roku radny ponowił prośbę aby 
w przyszłym roku było zrobione. Również wskazał, że asfalt trzeba poprawić, bo jeśli zacznie 
się kruszyć to wiadomo co pozostanie. Tam powinien być postawiony znak od strony 
Łopienna odnośnie ograniczenia tonażu i wówczas możnaby egzekwować przepisy; 
- radny Raysner – podniósł problem kratek spustowych na drodze wojewódzkiej. Stwierdził, 
że jest ich mniej niż było. Zimą śnieg jest zgarniany do rynsztoków i kratki spustowe są 
niedrożne. Może być sytuacja, że woda będzie stała na środku jezdni, a kratki będą zasypane 
śniegiem i nie będą odbierać wody. W tej sytuacji kratki spustowe winny być oczyszczane; 
 
Adn.6 Zapytania sołtysów 
 
- P. Magda – sołtys wsi Kłodzin – nawiązał do informacji Wójta na ostatniej sesji w sprawie 
zakupu żarówek do lamp ulicznych. W Kłodzinie była ekipa z Gniezna, która żadnej żarówki 
do lamp nie wkręciła. Żarówki mrugają jak mrugały. 
- P. Kmieciak – sołtys wsi Jaroszewo II: 
1) sprawa mrugających żarówek – sołtys zgłosił ten fakt w Urzędzie Gminy jednak nic się nie 
zmieniło w tym zakresie. Ponadto jest 1 lampa, która nie świeci od roku i podlega pod 
Brygadę Robót Komunalnych należałoby w niej wymienić żarówkę; 
2) sprawa zebrania pobocza bo też jest zagłębienie i stoi woda; 
- P. Witucki – sołtys wsi Sarbia 
1) zapytał czy wzorem lat ubiegłych będzie przywieziony piasek do posypywania chodników 
w miejsce koło domów kultury, przystanków ? 
2) sprawa jakości odbioru programów telewizyjnych. Są momenty, że nie można w ogóle 
oglądać obrazu; 
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Odpowiedzi na pytania sołtysów udzielił Wójt Gminy: 
- sołtysowi wsi Kłodzin – Wójt zobowiązał się sprawdzić czy to zostało zgłoszone oraz 
sprawdzić ile jest żarówek w Kłodzinie do wymiany. Wójt prosił sołtysów aby zwracali 
uwagę na migające żarówki wieczorem i zgłaszali ten fakt.100 żarówek jest do wymiany i na 
to jest podpisana umowa z firmą jak również o rozbudowę lamp; 
- przed świętami na pewno żarówki powinny być wymienione zgodnie z poleceniem; 
- zebranie poboczy – wniosek zostanie przekazany Zarządowi Dróg Powiatowych; 
- piasek – będzie przywieziony i ma być on w skrzyniach. Prosił sołtysów aby zwracali uwagę 
na fakt bezprawnego zdejmowania przykryć ze skrzyń na piasek, które są wyrzucane a  piasek 
zamarza i jest bezużyteczny. Należałoby zastanowić się  aby schować przywieziony piasek. 
To nie sztuka przywieźć piasek wyrzucić na pryzmę i on zamarznie. 
 
Adn.7 
 
 Wójt Gminy złożył informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym. 
(Informacja stanowi załącznik do protokołu). 
 
Adn.8 
 
 Przewodniczący Rady złożył informację ze swojej pracy w okresie międzysesyjnym. 
- 25 listopada uczestniczył w spotkaniu z P. Stefanem Schmidtem z Hanoweru podczas 
którego omówiono program obozu dla młodzieży polskiej, niemieckiej i węgierskiej który 
odbędzie się w sierpniu 2006 roku, 
- 25 listopada br. uczestniczył w zebraniu wiejskim w Mieścisku, 
- 12 grudnia br. przewodniczył wspólnemu posiedzeniu Komisji Rady Gminy opiniującymi 
materiały na dzisiejszą sesję, 
- w dniach 2 i 3 grudnia wraz z P. Wójtem był w Scharnebeck (Niemcy) w celu przywiezienia 
samochodu strażackiego przeznaczonego dla OSP Zabiczyn. Uczestniczył także w spotkaniu 
z burmistrzem Sonntagiem, przewodniczącą komitetu współpracy P. Annegret Stankowski 
oraz P. Hubertem Wendlandtem. 
 
Adn.9 
 
 Przewodniczący Komisji złożyli sprawozdania ze swojej pracy w okresie 
międzysesyjnym: 
- Przewodniczący Komisji Rolnictwa poinformował, że jego Komisja od ostatniej sesji odbyła 
2 posiedzenia: 
 - 7 grudnia br. posiedzenie z udziałem Kierownika Powiatowego Biura Agencji 
Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa nt. wniosków o płyty obornikowe. W posiedzeniu 
wzięli udział sołtysi wsi. Przewodniczący Komisji wyjaśnił, że program dot. płyt jest 
realizowany. Do końca stycznia 2006 r. zainteresowane osoby otrzymają decyzje; 
 - 12 grudnia br. – Komisja brała udział we wspólnym posiedzeniu Komisji nt.  
 Opiniowania materiałów na dzisiejszą sesję; 
Pozostali Przewodniczący Komisji: Przestrzegania Prawa, Komisji Rewizyjnej oraz Oświaty, 
Kultury, Spraw Socjalnych i Samorządu powiadomili o odbyciu 1 posiedzenia na temat 
zaopiniowania materiałów na dzisiejszą sesję. 
 
Adn. 10 – Podjęcie uchwał: 
 
- w sprawie budżetu Gminy na 2006 rok 
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Na wstępie Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt budżetu Gminy na 2006 rok został 
przedstawiony na wspólnych posiedzeniach Komisji, ponadto został opublikowany w 
Biuletynie Informacji Publicznej. 
Z kolei Skarbnik Gminy przedstawiła najważniejsze dochody i wydatki budżetu Gminy na 
2006 rok. Następnie przedstawiła autopoprawki do projektu budżetu Gminy na 2006 rok. 
Autopoprawki do projektu budżetu Gminy na 2006 rok stanowią załącznik do protokołu. 
Z kolei Przewodniczący Rady odczytał opinię Komisji stałych Rady Gminy nt. projektu 
budżetu Gminy, która jest opinią pozytywną. 
Następnie Skarbnik Gminy odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 
budżetu gminy. Jest to opinia pozytywna z uwzględnieniem poprawek wskazanych przez 
RIO. 
(Kserokopia opinii RIO stanowi załącznik do protokołu). 
Z kolei Wójt poinformował, że projekt budżetu został skonsultowany na zebraniach wiejskich 
we wszystkich wsiach. Nie było na nich zgłoszonych większych spraw, które mogłyby 
zmienić projekt tego budżetu. Wszystkie zebrania zostaną podsumowane. 
Wójt dodał, że jest to optymalny budżet dla naszej gminy uwzględniający niezbędną 
działalność. W przypadku uzyskania środków zewnętrznych istnieje możliwość realizacji w II 
półroczu niedużych inwestycji W tej kwestii zostały złożone stosowne  pisma i wnioski . 
Jednocześnie Wójt poinformował, że pod obrady dzisiejszej sesji jest wniesiona sprawa 
rozbudowy gimnazjum wraz z salą gimnastyczną. Na komisjach radni mieli okazję poznać 
możliwości finansowania tej inwestycji. Wójt prosił o przegłosowanie projektu budżetu na 
2006 rok jednocześnie deklarując pozyskanie wspólnie ze swoimi służbami dodatkowych 
źródeł dofinansowania  aby móc również inwestować. Dochody własne gminy stanowią 
18,5% i jest to bardzo mała kwota, która nie pozwala gminie na dalszy rozwój ale istnieją 
możliwości, które pozwolą zamierzenia wcześniej nakreślone zrealizować. 
Z kolei Przewodniczący Rady zarządził dyskusję nad projektem budżetu, który był 
szczegółowo rozpatrywany przez radnych na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 12 
grudnia 2005 r.. 
W dyskusji zapytania zgłosili: 
- radny Graczyk – zgłosił zapytanie do autopoprawki do projektu budżetu dotyczącej 
zwiększenia wydatków na wynagrodzenie wraz z pochodnymi dla kierownika ZAZ czy jest to 
zwiększenie do czerwca ?  
- w odpowiedzi P. Skarbnik wyjaśniła, że jest to na 6 miesięcy. 
- radny Graczyk – kontynuując stwierdził, że zakład ma ruszyć od marca i jak to będzie z 
zatrudnieniem kierownika ? Czy umowę będzie miał zapewnioną na rok czy dłużej ? 
- Wójt w odpowiedzi wyjaśnił, że wszystko zależy od szefa i zakładu. Lepiej zawsze kogoś 
sprawdzić najpierw zatrudniając na czas określony. Z kolei co się tyczy zwiększenia 
wydatków na wynagrodzenie dla kierownika wyjaśnił, że najprawdopodobniej będzie to 5 
miesięcy bo zatrudnienie nastąpi od lutego. Zakład rozpocznie działalność od 1 lipca, 
natomiast wcześniej ruszy na zasadzie wolontariatu po to żeby wiosną  głównie w dziale 
ogrodniczym móc coś zrobić. 
- radny Migas – z czego wynika znacząca zwyżka kosztów na 2006 rok w stosunku do roku 
ubiegłego na utrzymanie Urzędu Gminy ? 
Odpowiedzi na pytanie radnego udzieliła Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka  informując, 
że jest to zwyżka ale jest to jeszcze za mało w stosunku do planu złożonego do projektu 
budżetu. Od lipca 2006 roku będzie obowiązywała gminę ustawa o podpisie elektronicznym. 
Co się z tym wiąże będzie musiała być sieć w Urzędzie oprócz programu elektronicznego 
obiegu dokumentów i wszystkie urządzenia niezbędne żeby taki podpis elektroniczny był 
wydawany. Orientacyjny koszt wg informacji informatyka to około 90 tys.zł. Oprócz tego dla 
prawidłowego funkcjonowania Urząd musi zakupić 5 nowych komputerów ponieważ nie 
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wszystkie stanowiska są obsadzone, a te komputery co są nie spełniają już norm i nie będą 
mogły być używane. Ponadto na 2006 rok planuje się zatrudnienie dwóch osób: jedna na  
stanowisko informatyka. Dotychczas Urząd zatrudniał informatyka na umowie-zlecenie na 1 
dzień w tygodniu i to było niewystarczająco. Przy perspektywie zbliżających się nowych 
zadań  nałożonych na gminę zatrudnienie informatyka jest niezbędne. Będzie on obsługiwał 
Urząd i Gminne Centrum Informacji. Druga osobę planuje zatrudnić się w księgowości.. Na 
zakończenie dodała, że kwota zaplanowana w budżecie na w/w zadania jest niewystarczająca 
i w związku z czym w ciągu roku będzie wnioskowane do Rady o zwiększenie środków. 
- Wójt – uzupełniając dodał, że te zadania które są na nas nakładane trzeba wykonywać 
dobrze, a można je wykonywać kiedy ma się narzędzia. Te narzędzia kosztują. Trzeba kupić 
dobry sprzęt, dlatego że każda pomyłka może nas drogo kosztować. Planowana w budżecie 
kwota nie starczy i trzeba będzie wygospodarować jeszcze większą kwotę żeby w pełni mieć 
sieć w Urzędzie spełniającą aktualne wymagania i obowiązki nakładane przez gminę. 
- radny Witucki – zapytał czym jest spowodowane zwiększenie 1 etatu w księgowości ? 
- w odpowiedzi Skarbnik Gminy wyjaśniła, że jest to wynikiem wprowadzenia zmian w 
ustawie o rachunkowości z zakresu refinansowania i zakresu oddziaływania środków 
unijnych. Rozrachunki w tej chwili będą księgowane na odrębnym koncie „201” z chwilą 
wpływu faktury do Urzędu. 
- radny Górski – Przewodniczący Rady -  czy środki przewidziane w budżecie na 2006 rok na 
oświatę wystarczą na działalność gimnazjum, w tym na zakup pomocy naukowych bo niestety 
budżet tegoroczny na to nie pozwolił ? 
- w odpowiedzi Wójt wyjaśnił, że P. Dyrektor Gimnazjum zwróciła się z prośbą o 
uwzględnienie w budżecie środków na zakup pomocy naukowych tylko nie zrobiła tego 
zgodnie z przepisami i zostało to cofnięte. Aktualnie Pani Dyrektor plan swoich wydatków 
musi poprawić zgodnie z projektem budżetu. 
- Skarbnik Gminy – wyjaśniła, że jeśli chodzi o projekt budżetu  na 2006 rok to został w nim 
zawarty zapis, że dodatkowo oprócz subwencji oświatowej oświata na 2006 rok  otrzyma 
około 176 tys.zł.do wydatków bieżących. W bieżącym roku gmina do oświaty dołożyła 
przeszło 200 tys.zł .A zatem oprócz subwencji oświatowej w wydatkach bieżących 
uczestniczymy również jako gmina. Jeśli chodzi o gimnazjum to jeśli subwencja oświatowa w 
ostatecznym rozliczeniu zostanie zwiększona to środki, które są niezbędne do funkcjonowania 
gimnazjum zostaną przekazane. Plan finansowy Gimnazjum, który nie został przyjęty musi 
być skorygowany aby był zgodny z projektem budżetu gminy. To skorygowane 
zapotrzebowanie Urząd będzie rozpatrywać w chwili kiedy gmina otrzyma ostateczną kwotę 
subwencji oświatowej. 
- Wójt – dodał, że po raz pierwszy w tym roku udaje się nam na koniec roku zamknąć oświatę 
prawie na zero. Dyrektor placówki jest po to aby gospodarzyć tym co ma, a w trakcie roku tak 
organizować pracę żeby te pomoce kupić w ramach zaoszczędzonych środków. Na 
zakończenie Wójt wyjaśnił, że dzisiaj nie ma możliwości zwiększenia budżetu na oświatę. 
Środków najpierw trzeba szukać u siebie. Ze swej strony zapewnił pozyskiwanie 
dodatkowych środków aby móc zrealizować nałożone zadania. 
W związku z wyczerpaniem dyskusji nad projektem budżetu Przewodniczący Rady odczytał 
projekt uchwały, którą następnie poddał pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w sprawie budżetu Gminy na 2006 rok została przyjęta jednogłośnie i 
stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków Gminnego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2006. 
Zgodnie z wyjaśnieniami Wójta jest to uchwała, która została zawarta w uchwale budżetowej. 
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Planowane przychody na 2006 rok w kwocie 25.000 zł stanowią wpływy z opłat i kar za 
korzystanie ze środowiska. 
Planowane wydatki w kwocie 25.000 zł przeznacza się na: 
- edukację ekologiczną (w tym wycieczki młodzieży w zakresie ekologii, akcja „Sprzątanie 
świata”) 
-  urządzanie i utrzymywanie terenów zieleni, 
- realizacja przedsięwzięć związanych z gospodarką odpadami stałymi i ciekłymi. 
Projekt uchwały był przedstawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 12 grudnia 
2005 r. W związku z brakiem pytań do projektu uchwały na sesji, Przewodniczący Rady 
odczytał projekt uchwały, którą następnie poddał pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie określenia zasad i trybu udzielania dotacji przedmiotowej dla 
gospodarstwa pomocniczego Urzędu Gminy pod nazwą Brygada Robót Komunalnych przy 
Urzędzie Gminy w Mieścisku na rok 2006. 
Zgodnie z wyjaśnieniami Wójta przedmiotem uchwały jest dofinansowanie przez gminę 1 m3 
odbioru ścieków na oczyszczalniach w Mieścisku i Popowie Kościelnym. Dotacją przewiduje 
się objąć 74.075 m3 odbioru i oczyszczania ścieków. Zakładany całkowity koszt odbioru i 
oczyszczenia 1 m3 ścieków wynosi 4,47 zł brutto, z czego zakładana odpłatność mieszkańca 
za 1 m3 wynosi 3,93 zł. Chcąc złagodzić koszty ponoszenia przez mieszkańców odbioru 
ścieków uznaje się dotację z budżetu gminy za uzasadnioną.  
Projekt uchwały był przedstawiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy w dniu 
12 grudnia 2005 r.. 
W związku z brakiem pytań na sesji do projektu uchwały Przewodniczący Rady odczytał jej 
treść i następnie poddał pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu.- uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/141/04 Rady Gminy Mieścisko z 
dnia 28 grudnia 2004 r. w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta Gminy 
Mieścisko. 
Zgodnie z informacją Przewodniczącego Rady Gminy projekt uchwały był omawiany na 
wspólnym posiedzeniu Komisji i był zaakceptowany. Przedmiotem uchwały jest 
podwyższenie wynagrodzenia Wójta Gminy o 1,5% zgodnie z projektem budżetu gminy na 
2006 rok oraz zrekompensowanie utraconych dochodów z tytułu 13-stej pensji na 2006. 
Wynagrodzenie Wójta po proponowanej podwyżce przedstawia się następująco: 
- płaca zasadnicza -  4.400,00 
- dodatek funkcyjny -  1.450,00 
- dodatek specjalny -  1.872,00 
- dodatek za wieloletnią pracę       880,00 
Do projektu uchwały zgłosił zapytanie radny Raysner czy sprawa 13-stek dla Wójtów, 
Burmistrzów trafiła do Sądu ? 
- P. Sekretarz Gminy w odpowiedzi wyjaśniła, że sprawa ta trafiła do Trybunału, ale 
rozstrzygnięcia jeszcze nie ma. 
W związku z brakiem innych zapytań do projektu uchwały, Przewodniczący Rady odczytał 
jej treść który następnie poddał pod głosowanie. 
Na 13 radnych w głosowaniu 1 radny głosował „przeciw” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
Uchwała została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik do protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2005 rok. 
Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawki do projektu uchwały. 
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Zgodnie z informacją dokonuje się przeniesienia wydatków zaplanowanych w: 
Dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo zmniejsza się wydatki na zadanie inwestycyjne PN. 
„Kanalizacja sanitarna dla wsi Popowo Kościelne – zadanie I” w kwocie 35.203 zł. 
Zmniejszone środki przeznacza się na: 

1) Kwotę 27.203 zł na rozbudowę oświetlenia drogowego we wsi Zbietka. 
2) Kwotę 8.000 zł jako zwiększoną dotację dla Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Mieścisku z przeznaczeniem na dodatkowe prace modernizacyjne w budynku 
biblioteki. 

Projekt uchwały był przedstawiony na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. 
W związku z brakiem pytań na sesji Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, którą 
następnie poddał pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała wraz z wniesionymi autopoprawkami w głosowaniu została przyjęta 
jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu 
 
- uchwała w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych” na rok 2006. 
Zgodnie z wyjaśnieniami Wójta Program został szeroko przedstawiony w poszczególnych 
działach jak i działaniach. Załączony również został do niego preliminarz wydatków. 
Przewidywane przychody planuje się w wysokości 55.811 zł i tę kwotę zgodnie z ustawą 
planuje się przeznaczyć na realizację tego programu. 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały był przedstawiony na wspólnym 
posiedzeniu Komisji. W związku z brakiem zapytań na sesji Przewodniczący Rady odczytał 
projekt uchwały, którą następnie poddał pod głosowanie. 
Na 13 radnych, uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi  załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy na I półrocze 
2006 r.. 
Przewodniczący poszczególnych Komisji kolejno przedstawili projekty planów pracy na I 
półrocze 2006 r.. 
W dyskusji nad projektem uchwały zgłoszono uwagi: 
- radny Raysner – ocenił, że źle się stało, że nie wprowadzono na dzisiejszej sesji punktu 
dotyczącego wniosków zgłoszonych na zebraniach wiejskich. Jednocześnie radny przy tej 
okazji odniósł się do wniosków zgłoszonych na zebraniu wiejskim w Mieścisku sugerując 
temat do Komisji Oświaty a dotyczący raportu nt. kultury fizycznej na terenie gminy i 
propozycje władz gminy co możnaby na tym odcinku zrobić jak również istniejąca baza i 
środki przeznaczane na ten cel. Temat ten był podniesiony na zebraniu. Być może na tym 
odcinku mamy zaniedbania, dzisiaj kultura fizyczna to konieczność dla dbałości o stan 
zdrowia naszego społeczeństwa i jedna z możliwości spędzenia wolnego czasu. 
Jednocześnie radny Raysner zaproponował aby w wolnych głosach i wnioskach sołtysi 
zgłosili co było podnoszone na zebraniach wiejskich. 
- radny Hoffmann – ocenił, że każdy z radnych był obecny na zebraniach i podnoszone 
sprawy są im znane. 
- Sekretarz Gminy – dodała, że zebrania wiejskie skończyły się 14 grudnia br.. Protokoły z 
zebrań znajdują się w biurze Rady Gminy. 
W związku z brakiem innych zapytań Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który 
następnie poddał pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
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- uchwała w sprawie zmiany Uchwały Rady Gminy Mieścisko Nr XVIII/153/05 z dnia 28 
lutego 2005r. w sprawie zatwierdzenia zestawienia przychodów i wydatków Gminnego 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na rok 2005. 
Zmiana uchwały jest związana z  koniecznością przeniesienia zaplanowanych wydatków na 
zadanie „Wymiana piecy opalanych węglem na piece opalane drewnem w świetlicach 
wiejskich w Gołaszewie i Pląskowie” z paragrafu 4210 – zakup materiałów i wyposażenia do 
paragrafu 4300 – zakup usług pozostałych ponieważ realizacja w/w zadania związana była z 
wykonaniem usługi polegającej na zakupie i montażu piecy, a nie tylko na zakupie piecy. 
Ponadto w zmianie uwzględniono środki, jakie wpłynęły na konto funduszu z przeznaczeniem 
na recykling odpadów opakowaniowych i edukację w tym zakresie. 
Projekt uchwały był przedmiotem opiniowania na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
W związku z brakiem zapytań na sesji Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który 
następnie poddał pod głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
- uchwała w sprawie podjęcia przez Wójta Gminy prac wstępnych związanych z emisją 
obligacji komunalnych. 
Zgodnie z przedstawionym przez Wójta uzasadnieniem w celu zrealizowania planowanego 
zadania pn. „budowa gimnazjum i sali gimnastycznej jedyną najbardziej optymalną 
możliwością sfinansowania jest emisja obligacji komunalnych. W związku z powyższym 
została zlecona analiza możliwości emisji obligacji komunalnych Gminy Mieścisko, która 
została przedstawiona na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 12 grudnia br. i spotkała się 
z akceptacja radnych. Jednocześnie Rada zdecydowała o upoważnieniu Wójta do podjęcia 
prac wstępnych związanych z emisją obligacji komunalnych w powiązaniu z możliwością 
otrzymania środków zewnętrznych w ramach funduszy europejskich i totalizatora 
sportowego. 
Projekt uchwały był zaopiniowany na wspólnym posiedzeniu Komisji. W związku z brakiem 
zapytań Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, którą następnie poddał pod 
głosowanie. 
Na 13 radnych uchwała w głosowaniu została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Adn. 11 – odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
- radnemu Migasowi  w sprawie odpisów podatku na wsie i skutki finansowe dla budżetu – 
środki do dyspozycji samorządów wsi na rok 2006 wynoszą 49.935 zł i zostały zwiększone w 
stosunku do ujętych w projekcie budżetu o kwotę 7.736 zł. Zmiana ta była przedstawiona w 
autopoprawkach do projektu budżetu. Środki dla wsi rozliczono wg terytorialnych granic w 
hektarach bez ulg ustawowych. Na rok 2006 od 1 ha jest 2,78 zł. Jeszcze jest do sprawdzenia 
wieś Wiela. Trwają prace nad określeniem granic geodezyjnych Wieli; 
- radnemu Rojewskiemu – w sprawie gałęzi zarastających drogę – wniosek zostanie 
przekazany do Zarządu Dróg Powiatowych; 
- radnemu Raysnerowi – w sprawie znaków drogowych – zostało to sprawdzone i okazało się, 
że tablica jest źle umieszczona. Tabliczka jest przy wyjeździe z Mieściska a nie ma przy 
wjeździe do Mieściska czyli tę tabliczkę trzeba przekręcić. Autobusy jadące z Wągrowca do 
Gniezna maja jechać ulicą Dworcowa na dworzec, z kolei autobusy jadące z Gniezna do 
Wągrowca mają skręcać w ulicę Kolejową. 
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- oświetlenia na ul. Pocztowej – Wójt prosił o informacje kiedy to miało miejsce ? Czy to 
było codziennie ? Ponadto mamy nadal fotokomórki i wystarczy, że popada śnieg to 
fotokomórka włączy się; 
- kratki spustowe – Wójt poinformował, że przy tej modernizacji drogi na razie nie spotkał 
kałuż. Gdyby były to prosił radnego aby to wskazać dopóki droga jest na gwarancji. 
Odwodnienie drogi zostało zaprojektowane i zrobione na wodę opadowa w okresie letnim jak 
i zimowym.. Co do ilości kratek to również zostało zaprojektowane i wykonane zgodnie ze 
sztuką budowlaną; 
- radnemu Graczykowi – w sprawie drogi niszczonej przez pojazdy -  wniosek ten był 
przekazany Zarządowi Dróg Powiatowych. Plac koło firmy Koudijs do postoju TIR-ów jest 
dość duży. Z kolei wyjeżdżający kierowcy muszą mieć ograniczenia. 
- radnemu Kuryłowiczowi – wniosek zostanie przekazany do Zarządu Dróg. Zarówno jeśli 
chodzi o pobocza i znak; 
- radnemu Raysnerowi – w sprawie kultury fizycznej -  gmina w tym roku rozpisała konkurs 
na organizację pożytku publicznego. W ubiegłym roku nikt nie zgłosił się. W tym roku 
zgłosiła się jedna organizacja – Klub Gminy Mieścisko na wiele dziedzin i to będziemy 
wspierać. Ponadto nic nie stoi na przeszkodzie żeby zebrać grupę osób – jest sala 
gimnastyczna, boisko. Nie zawsze wszystko musi odbyć się zarządzeniem, uchwałą. Chcemy 
dać pełne spektrum tego co młodzież sobie życzy; Jednocześnie Wójt określił, że będzie za 
tym aby jedna osoba szkoliła juniorów i młodzików jeśli chodzi o działania w piłce nożnej, 
siatkówce; 
- sprawa wniosków z zebrań – są one w opracowaniu i każdy z radnych może dostać. To nie 
były wnioski naglące, duże sprawy a takie które w ciągu roku będziemy realizowali; 
 
Adn. 12  Wolne głosy i wnioski 
 
- Komendant Policji w Skokach – w związku ze zbliżającymi świętami złożył wszystkim 
zebranym życzenia świąteczne i noworoczne; 
- radny powiatowy – P. Pluciński – również złożył życzenia świąteczne; 
- P. Bogdan Fleming – Przewodniczący Powiatowej Izby Rolniczej -  podzielił się kilkoma 
uwagami z prac Izby na temat: 
- dopłat bezpośrednich, 
- propozycji wprowadzenia paliwa rolniczego, 
- zwrotu w całości akcyzy od paliwa, którego domaga się Izba Rolnicza; 
- sprawa białaczki wśród zwierząt na terenie Wielkopolski; 
- planowanym połączeniu Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa z Agencją 
Rynku Rolnego. 
Na zakończenie Przewodniczący Izby złożył wszystkim życzenia świąteczne jako 
pełnomocnik Prawa i Sprawiedliwości jak i w swoim własnym imieniu. 
- radny Raysner – poinformował, że 6 grudnia br. miał rozprawę w Trybunale 
Konstytucyjnym w związku ze złożoną skargą. Wyroku jeszcze nie ma. Radny podczas 
rozprawy podniósł też przepisy dyskryminujące w związku z nierównymi przepisali w 
jawności oświadczeń majątkowych dla funkcjonariuszy publicznych. Zdaniem radnego 
przepisy dla radnych są najostrzejsze. 
- Wójt Gminy – przypomniał, że w dniu 27 grudnia br. uczcimy pamięć poległych w 
powstaniu wielkopolskim, 1 stycznia – w Nowy Rok – o godz. 15.00 w Budziejewku będzie 
msza noworoczna a po niej śpiew kolęd i fajerwerki przy kamieniu Św. Wojciecha. 
Na zakończenie Wójt Gminy złożył wszystkim życzenia świąteczne i noworoczne. 
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W związku z wyczerpaniem porządku dzisiejszej sesji Przewodniczący Rady złożył 
wszystkim zebranym  życzenia z okazji zbliżających się świąt i Nowego Roku poczym 
zamknął XXV sesję Rady Gminy w Mieścisku. 
 
  Protokółowała:    Przewodniczył sesji: 
  Wiesława Kujawa        Janusz Górski 
  Inspektor ds. obsługi organów gminy           Przewodniczący Rady Gminy 

 


